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Vážení občané!   
 

Dvě rozsvícené svíčky na adventním věnci znamenají příslib 
blížících se Vánoc a neúprosný konec roku 2010. Je před námi čas 
bilancovat, uvědomit si úspěchy a poučit se z toho, co se nepovedlo.  

Velice si vážím vaší důvěry, kterou jste mi projevili 
v komunálních volbách a díky níž jsem opět stanul v čele Doudleb nad 
Orlicí. Chci vám slíbit, že budu zájmy obce i vás občanů hájit tak, jak 
nejlépe dovedu. 
 Je ovšem pravdou, že ekonomická situace našeho státu není dobrá 
a tak i financování našich záměrů bude asi pomalejší. Dlouhodobě se 
potýkáme s dokončením projektu přestavby základní školy, a přestože rok 
co rok podáváme žádosti na ministerstvo financí, dotace nám nebyla 
přidělena. Projekt „Energetické úspory MŠ“ však dotaci ze Státního 
fondu životního prostředí obdržel, a tak objekt postavený v padesátých 
letech by se měl konečně dočkat kompletní rekonstrukce. 
Blíže se k připravované akci určitě vrátím v dalších zprávách. 
 Dovolte mi, abych závěrem poděkoval za dobrou práci všem 
radním a zastupitelům, zvláště těm, kteří již uplynulým volebním 
obdobím se svou prací pro městys skončili. Nově zvoleným zastupitelům 
pak přeji především pevné nervy, dobré nápady a chuť je realizovat. 
Rovněž děkuji zaměstnancům úřadu městyse včetně pracovníků 
zajišťujících úklid a údržbu městyse, členům komisí a výborů, 
dobrovolným hasičům a všem občanům, kteří nám v průběhu roku 
pomáhali. 

Přeji vám klidné a šťastné prožití vánočních svátků, v novém roce 
pak především pevné zdraví. 

 

Jiří Kaplan, starosta městyse 
--------------------------------------------------------------------------- 
Ze sběrného dvora… 
 

Přichází konec roku, čas vánočního klidu a odpočinku, ale i 
každoročního zúčtování, co se v uplynulém roce zdařilo a v čem je třeba 
do budoucna něco vylepšit.  

Někteří z vás si jistě povšimli, že ve funkci technika městyse 
došlo ke změně. V této pozici jsem vystřídal pana Pavla Šedu, který zde 



pomohl vytvořit fungující systém odpadového hospodářství a já jsem již 
tzv. naskočil do rozjetého vlaku. Mojí snahou je teď udržet či zefektivnit 
chod tohoto vlaku, vylepšit vagóny a případně vymést z rohů kupé 
pavučiny i s pavouky. 

Primární snahou odpadového hospodáře je však co možná 
nejmenší zatížení obecního rozpočtu z hlediska skladování, zpracování a 
dopravy odpadu k recyklaci či skládkování. V tomto se nám podařilo 
snížit náklady na odvoz biologického odpadu, když díky kontaktům a 
zručnosti pana Martina Vídeňského byl získán profesionální drtič větví, 
čímž se snížila četnost vývozů tohoto odpadu. 

Významných úspor oproti předešlému roku jsme rovněž dosáhli 
při třídění elektroodpadu. Tím, že máme uzavřené smlouvy se 
zpracovatelskými firmami (Asekol, Elektrowin a Ekolamp), nemusíme za 
odvoz použitých elektrospotřebičů platit, nýbrž platba za odpad přichází 
na náš účet. To se ovšem týká pouze KOMPLETNÍCH elektrospotřebičů, 
v opačném případě je nucen platit městys, tj. občané ve formě poplatků za 
odpad. 

Na jedné straně se tedy snažíme všichni šetřit, ale na druhé straně 
zde máme rozjařenou činnost „šlechetných dobrodinců“ patrně 
odcházejících z místních tancovaček. Městys díky nim přišel o několik 
odpadkových košů, nádobu na sklo a musela se opravit nejedna parková 
lavička. Také díky tomu zůstává výše poplatku za odpady shodná jak 
v předešlém roce, a to 460,- Kč na osobu. 

 Drobná změna se stala ve vestibulu budovy úřadu městyse, kde se 
rozrostl počet malých sběrných nádob. Nová nádoba na sběr zářivek a 
výbojek nahradila v původní pozici nádobu na baterie, která je přesunuta 
pouze o kousek vedle. Některým však tato skutečnost stále uniká a 
odkládají použité baterie do nesprávné nádoby, v horším případě jsou tyto 
nádoby používány jako odpadkový koš!  

V závěru bych Vám rád popřál spokojené vánoční svátky, 
bezproblémový vstup do nového roku a stálou chuť podílet se na zlepšení 
životního prostředí tím nejmenším, co můžeme udělat, a to tříděním 
odpadu. 

 
Mgr. Milan Skalický, technik Městyse Doudleby n. O. 

 

Vývoz popelnic v roce 2011 
probíhá každý lichý týden 

Q měsíc datum svozu 

4/2010 prosinec pátek 24.12.2010 
pátek 7.1.2011 

leden 
pátek 21.1.2011 
pátek 4.2.2011 

únor 
pátek 18.2.2011 
pátek 4 3.2011 

1/2011 

březen 
pátek 18.3.2011 
pátek 1.4.2011 

pátek 15.4.2011 duben 
pátek 29.4.2011 
pátek 13.5.2011 

květen 
pátek 27.5.2011 
pátek 10.6.2011 

2/2011 

červen 
pátek 24.6.2011 
pátek 8.7.2011 

červenec 
pátek 22.7.2011 
pátek 5.8.2011 

srpen 
pátek 19.8.2011 
pátek 2.9.2011 

pátek 16.9.2011 

3/2011 

září 
pátek 30.9.2011 

pátek 14.10.2011 
říjen 

pátek 28.10.2011 
pátek 11.11.2011 

listopad 
pátek 25.11.2011 
pátek 9.12.2011 

4/2011 

prosinec 
pátek 23.12.2011 

1/2012 leden pátek 6.1.2012 
 



Doudleby jako samosprávná obec 
 
Po inspekci okresního školního inspektora v listopadu 1875 

rozhodla okresní školní rada rozšířit školu na trojtřídní, připravit stavbu 
nové školní budovy a zřídit tělocvičnu. To nebylo jistě náhodné, neboť 
pro školní rok 1875/76  bylo do 2 tříd (první ve staré škole, druhá 
v Kaňkově domě) zapsáno 219 žáků a žákyň, další roky 248 a 243. I když 
vezmeme v úvahu častou nemocnost, slabou docházku v době 
jednotlivých zemědělských sezonních prací, jde o počet dnes 
nepředstavitelný 

Místní školní rada se v lednu 1876 usnesla zmíněné rozhodnutí 
provést. Navrhla postavit školu v místě dosavadním. S návrhem 
souhlasila i ohledací komise. V září pak byl připraven plán a rozpočet 
stavitelem Novým z Rychnova. S určením místa pro stavbu školy 
nesouhlasili někteří doudlebští občané. Požadovali zvláště, aby východní 
strana školy stála u silnice. Tak by byla odstraněna předzahrádka, vchod a 
východ by vedly přímo k  vlečce do továrny. Přes určité nepokoje ještě 
při stavbě školy se místní školní radě podařilo odstup od vlečky a 
předzahrádku uhájit. 

Na začátku školního roku 1877/8 se 14. října odehrálo ve 
Vyhnánově svěcení božích muk.  U pěší cesty na Vrbici je nechal svým 
nákladem postavit Josef Plocek. Postavení kříže bylo pro zámožnější 
vesničany odedávna oblíbeným činem, jímž se chtěli zapsat do  paměti 
obce. Svěcení bylo i pro okolí velkou slavností  s jezdci v národních 
krojích, s procesím, družičkami, hudbou a střelbou. Slavnosti přálo i 
počasí.  

Na konci října byl odstěhován z domu č. 115  školní nábytek 
(učilo se v něm přes 20 let) do nově postaveného domu Jindřicha Pavláta  
čp. 91, kde se začala učit 2. třída. Vyučování bylo kromě běžných 
neúčastí v době polních prací postiženo epidemií neštovic, které 
nepostihly jen 5% žáků. Vyžádaly si i dvě oběti. Velké škody v obci 
vyvolala v březnu 1878 veliká povodeň, která předčila záplavy z roku 
1845. 

Prodlévání se stavbou nové školní budovy vyvolalo nařízení 
okresní školní rady začít s přípravou stavby školy a  stavbu zahájit na 
jaře. Zpracované plány školy od pana Novotného se ukázaly jako 

nevyhovující a proto se místní školní rada obrátila na stavitele pana Brože 
z Pardubic. Jeho plán a rozpočet předpokládal zastřešení stavby v květnu 
1879, předání na konci října a náklady 17 100 rakouských zlatých. 

Smlouva byla uzavřena 5. března. 15. března se řídící učitel 
odstěhoval do bytu řezníka Josefa Löwy v č. V. Izraelité jej přijali – jak 
sám ve školní kronice napsal – jak se mu to od křesťanů nedostalo za 
předchozích 15 let. Před zahájením bourání 17. 3. byla 1. třída 
přestěhována rovněž do domu J. Pavláta (2. třída se učila odpoledne). 
Plnění úkolů zabezpečoval stavbyvedoucí Konstantin Theumer 
z Přelouče. Po zbourání staré školy a položení základního kamene 20. 3. i 
přes silné mrazy v dubnu byla škola úplně zakryta 17. června. To se 
ukázalo velice příznivé, neboť brzy panovaly velké lijáky, dokonce 
největší v roce. Rozvodněná Orlice  způsobila záplavami velké škody na 
všech druzích zemědělských plodin, deštivé počasí výrazně prodloužilo 
žňové práce. Koncem srpna byla stavba školy ukončena, za účasti 
početné komise prohlédnuta a 6. září shledána schopnou vyučování. 
Vysvěcení školy proběhlo za přítomnosti řady církevních hodnostářů, 
významných veřejných osobností a mnoha občanů místních i okolních 
obcí 8. září. Omladina připravila divadelní představení, jehož výtěžek 
věnovala chudým žákům. Školní rok 1879/80 byl zahájen 15. září, 
zapsáno bylo 253 žáků, z nich 9  Židů a 1 žákyně německé národnosti. 

   Na začátku listopadu proběhlo svěcení kříže ve Vyhnánově před 
pálenkou. Náklady hradil rolník Josef Šebetka, úpravu a stavební výlohy 
majitel pálenky Jindřich Pavlát, kupec z Doudleb. Na přípravě se podílel 
též řídící učitel Stahl. Mezi novou školní radou, vzešlou z voleb 
v listopadu, a vedením školy docházelo k neshodám, které se projevily     
i v oblasti výuky. Zima 1879/80 byla neobyčejně tuhá již od listopadu. 
Vysoký počet žáků v dalším školním roce vedl k přeplnění tříd – 1. třída 
133, 2. třída 123 žáků. Od 1. ledna se stala škola trojtřídní. Na konci 
listopadu vznikl požár v čp. 74, v němž měl hejtman 18. pěšího pluku V. 
Koďousek uloženo sedm beden knih, listin, rukopisů a jiných 
pamětihodností, shromážděných za 20 let sběratelské činnosti, které byly 
zničeny.  
 

pokračování příště 
 Jan Kaplan, kronikář 

 



Zpráva o  stavu požární ochrany za rok 2010                    
 

Hasiči oslavili v roce 2010 již 130 let od svého založení a patří 
k nejstarší organizaci v městysi. Zásahové družstvo má 19 členů:            
18 mužů a 1 ženu.  

Letošní rok patřil mezi ty rušnější. Zásahová jednotka na pokyn 
operačního střediska vyjížděla 8x z toho 6x k požárům a  dopravním 
nehodám, 2x na  taktická cvičení. Podle výjezdového plánu má naše 
jednotka vyjíždět do 10 minut po vyhlášení poplachu. Jednotka vyjížděla 
v průměru do 6 minut. 

21. 2. Dopravní nehoda a únik PHM v ulici Rudé armády. Zásah 
trval 8 hodin, účastnili se 3 členové. 

5. 3. Požár seníku v areálu zámku. Zásah trval 12,5 hodiny, 
účastnilo se 13 členů. Byl to jeden z nejtěžších zásahů za poslední roky 
jak rozsahem tak podmínkami při zdolávání požáru. Velice nás proto 
potěšilo poděkovaní od  paní Dujkové, pana Kubíčka i starosty městyse. 

19. 4. Požár dodávky v Dukelské ulice. Zásah trval 0,5 hodiny, 
zasahovali 3 členové. 

4. 6. Požár keře u bytovek v Jiráskově ulice. Zásah trval 0,5 
hodiny, zúčastnilo se 10 členů. 

18. 6. Taktické cvičení v Rybné n.Zd. Jednotka prováděla nácvik 
výstavby humanitární základny, vyhledávání ztracených osob v lesním 
prostoru, přepravy osob přes rozvodněnou řeku. Tohoto taktického 
cvičení se zúčastnily i ostatní složky integrovaného systému,  psovodi, 
policie a zdravotníci RZS. Taktické cvičení bylo provedeno v nočních 
hodinách za deštivého počasí a podmínky tak odpovídaly skutečnému 
stavu, který vzniká při živelných katastrofách. Cvičení se zúčastnilo 14 
členů. 

13. 7. Požár seníku Lhoty u Potštejna. Zásah trval 2 hodiny - účast 
10 členů. 

22. 8. Požár lisu na slámu a strniska. Zásah trval 1,5 hodiny, 
účastnilo se 8 členů. 

23. 10. Taktické cvičení požár v prostorách bývalého závodu 
Masna Vamberk za účasti 9 našich členů. 

Při zásazích a taktických cvičeních odpracovali členové celkem 
426 hod. 

Jednotka byla  v rámci Královehradeckého kraje předurčena  jako 
jedna z šesti pro plnění úkolů při ochraně obyvatelstva při přírodních 
katastrofách. Jedná se o úkoly, které hasiči převzali po zrušených 
praporech CO AČR. 

4. a 5. 6. se družstvo 1+6 zúčastnilo kurzu Ochrana obyvatelstva a 
civilní obrana. 

Dle pokynů GŘ HZS bylo provedeno ve dnech 27. 2., 28. 2., 13. 
3., a 14. 3. proškolení zásahové jednotky. 

3. 4. Proběhlo na útvaru proškolení nositelů dýchací techniky. 
11. 9. Praktický výcvik s vozidlem Tatra  815 CAS 32. 
6. 11. Výcvik s novými dýchacími přístroji Pluto 300. 
Při školeních výcviku odpracovali členové 898 hodin. Jako 

každoročně byla prováděna údržba a opravy nám svěřené techniky a 
budov. Členové při této činnosti odpracovali 985 hodin. 

Také pokračovala práce s dětmi. Byl uskutečněn zimní i letní 
tábor pro hasičskou mládež. Letní tábor jsme pořádali jako jediní na 
okrese a účastnilo se ho 57 dětí ze 7 sborů. Chtěl bych poděkovat všem 
členům SDH, kteří se o náš dorost starají.  

Lze konstatovat, že hasiči odpracovali v prospěch městyse 
bezplatně celkem 2309 hodin. Proto nás velmi mrzelo, že naše požadavky 
na rozpočet městyse nebyly úplně vykryty. Pro následující období 
chceme, aby rada i zastupitelstvo městyse přijalo dodatek k zřizovací  
listině zásahové jednotky, kde bude tato problematika ošetřena.               
Zřízení a zabezpečení akceschopnosti zásahové jednotky je základní 
povinnost městyse vyplývající ze zákona o požární ochraně č. 237/2000 
Sb. Chtěl  bych také zdůraznit, že při zásazích se hasiči nedělí na 
profesionální a dobrovolné, ale zasahují společně dle pokynů velitele 
zásahu.  

Závěrem bych chtěl poděkovat všem hasičům za jejich 
nezastupitelnou a mnohdy i časově náročnou práci a jejich rodinným 
příslušníkům za pochopení.   
                                                                       

                                                     velitel jednotky Ota Kopsa  
 



 
DOUDLEBSKÝ PODZIMNÍ ZÁVOD  
 

Celý rok kynologové trénují 
se svými psy a zlepšují své 
dovednosti v ovladatelnosti, 
poslušnosti a dalších cvicích, které 
své zvířecí svěřence naučili. Své 
schopnosti si mohou prověřit na 
nejrůznějších kynologických 
soutěžích. S hrdostí můžeme říci, 
že jedna taková soutěž se konala 
také na doudlebském 
kynologickém cvičišti. 

V sobotu 9. října 2010 se na „cvičák“ v Doudlebách sjeli pejskaři 
z blízkého i vzdálenějšího okolí, aby zde změřili své síly ve výcviku psů. 
V osm hodin ráno se shromáždili, aby se utkali ve cvicích poslušnosti a 
obrany rozčleněných do kategorií ZZO, ZVV1 A ZVV2 podle národního 
zkušebního řádu pro kynologický sport. Zpestřením dne byla speciální 
disciplína „zadržení přes řeku“ uskutečněná na místním Bělisku. 
Občerstvení bylo zajištěno v podobě grilovaného prasete, k uhašení žízně 
teklo pivo a počasí celé akci přálo. Na závěr přijel závodníkům popřát i 
starosta městyse pan Kaplan. Všichni, vítězové i ti méně úspěšní, si užili 
příjemný den a z Doudleb odjížděli obohaceni o nové zážitky a 
zkušenosti. 
Vítězové v jednotlivých kategoriích: 

ZZO – pan Vanžura, Častolovice 
ZVV1 – pan Klacl, ZKO Doudleby nad Orlicí 
ZVV2 – pan Fiala, Nový Hradec Králové 
 

Děkujeme sponzorům, bez nichž by se celá akce nemohla uskutečnit: 
FITMIN – Náskok ve výživě; FEDERAL MOGUL, Kostelec n. O.; 
Městys Doudleby nad Orlicí; Obklady, dlažby Morávek, Kostelec n. O.; 
Jaroslav Šebek – Práce všeho druhu; MKD Roman Pišl, Záměl; J. 
Voborník – ZANZIBAR, Doudleby nad Orlicí; RYKO Vodoinstalatérství 
a topenářství – Pavel Johanides; Čestný předseda Jan Antes. 
 

Rok s rokem se sešel a opět je tu čas předvánočního shonu            
a nákupů, ale také očekávání a radosti. Přejeme všem klidné a příjemné 
prožití svátků vánočních a mnoho štěstí do nového roku. 
 

       Základní kynologická organizace  
Doudleby nad Orlicí 

 
---------------------------------------------------------------------------- 
 

 
Místní knihovna   
    

Pod stromeček knihu! 
 

To je název prodejní akce knihovny a nakladatelství Thovt, kterou 
znáte z předvánočních týdnů minulých let. Trvá až do středy 22. prosince 
a nabízí nové knihy pro děti každého věku od pohádkových příběhů         
o zvířátkách a knih s pastelkami, omalovánkami a hračkou pro nejmenší 
po detektivky s historickými náměty a fantasy pro kluky  i holky. Řada 
První čtení s poučením a příběhy v angličtině a němčině pro začínající 
čtenáře má větší písmena. Publikace o pravěkých zvířatech a neandrtálci 
s replikami jejich koster, které si děti sami pomocí paleontologických 
nástrojů vydolují a pak sestaví, jsou skvělým dárkem pro všechny 
zvídavé. 
 



Několik novinek ke čtení 
 
Jiří Mach: Střípky z minulosti Podorlicka (předkládá především život 
obyčejných lidí - tkalců, lidových léčitelů, sedláků a třeba i pašeráků) 
Magda Váňová: Kukaččí mládě (citově rozbouřený příběh, spletitý 
zamlžováním pravdy o dvě generace zpátky) 
Hana Whitton: Hrdost do vínku (román s podtitulem Souboj královen    
o českou korunu vypráví o osudu osiřelé šlechtičny Elišky Rejčky ) 
Jiří Žáček:  Čertovská pohádka (záchrana princezny přece Kašpárkovi   
a Honzovi stojí i za cestu do pekla!) 
Dinosauři (z edice nakladatelství Fragment Cesta do minulosti - deník 
z cesty Tomáše a Hanky doplněný plánky, dopisy, přehledy a plakátem) 
 

 Knihovna bude v týdnu od 27. do 31. 12.  zavřena. 
 

Všem čtenářům, návštěvníkům a příznivcům knihovny a knížek přeji 
příjemnou náladu už před svátky a Vánoce plné radosti a šťastných 
setkání. Ať vás zdraví a duševní pohoda doprovázejí celý příští rok 

 
Helena Hájková 

 
 
 

----------------------------------------------------------------------------------------- 
Náboženská obec Církve československé husitské v Kostelci nad 
Orlicí, místní obec Doudleby nad Orlicí, Husův sbor, farářka  - 
administrátorka   Mgr Alena Naimanová, bytem Rychnov nad Kněžnou, 
Bezručova 16, tel. 494534854 nebo 739071416, mail: naina@seznam.cz 
Bohoslužby každou 1. a 3. neděli v měsíci v 10 hodin  
A D V E N T  začal v neděli 28. listopadu 2010.  
Bohoslužby v prosinci :  19. 12. ( 4. adventní neděle) v 10 hodin     
                                pátek 24. 12. (Štědrý den)  ve 21 hodin 
Bohoslužby v lednu 2011:  2. 1. v 10 hodin (novoroční bohoslužba) 
          16. 1. v 10 hodin  
Bližší informace na vývěsce u sboru. 
  

Nové složení zastupitelstva městyse včetně funkcí jednotlivých členů: 
 

Ing. Eva Abelová 
členka komise životního prostředí a komise 
školské a kulturní 

Ing. Miroslav Dolek radní, člen finančního výboru 

Karel Dvořák člen komise životního prostředí   

Leopold Dvořák člen kontrolního výboru 

Ing. Jan Fetters 
předseda komise životního prostředí a člen 
stavební komise 

Jiří Kaplan starosta 

Ing. Ivan Keprta radní, předseda finančního výboru 

Jana Klapalová předsedkyně komise sociální a zdravotní 

Ota Kopsa člen finančního výboru, předseda stavební komise 

Miloš Mazura člen finančního výboru 

Mgr. Eva Nývltová 
předsedkyně kontrolního výboru, člen školské a 
kulturní komise 

Jiří Skalický radní, místostarosta 

Jaroslav Suchomel radní 

Monika Šafaříková předseda školské a kulturní komise 

Jiří Vacek člen kontrolního výboru 
 



 
 
 

 
 



28. 12. 2010 ve 14,00 hodin v sále LENY 
Vstup zdarma! 

 

  
 
 

Foto: „Adventní dílny“ – 26. 11. 2010 
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